
2nd Session, 61st Legislature
New Brunswick
4 Charles III, 2025-2026

2^e session, 61^e législature
Nouveau-Brunswick
4 Charles III, 2025-2026

BILL

PROJET DE LOI

36

36

**An Act to Amend the
Motor Vehicle Act**

**Loi modifiant la
Loi sur les véhicules à moteur**

Read first time: May 5, 2026

Première lecture : le 5 mai 2026

Read second time:

Deuxième lecture :

Committee:

Comité :

Read third time:

Troisième lecture :

HON. ROBERT GAUVIN

L'HON. ROBERT GAUVIN

BILL 36

PROJET DE LOI 36

**An Act to Amend the
Motor Vehicle Act**

**Loi modifiant la
Loi sur les véhicules à moteur**

His Majesty, by and with the advice and consent of the Legislative Assembly of New Brunswick, enacts as follows:

Sa Majesté, sur l'avis et avec le consentement de l'Assemblée législative du Nouveau-Brunswick, édicte :

1 *The Motor Vehicle Act, chapter M-17 of the Revised Statutes, 1973, is amended by adding after section 310.06 the following:*

1 *La Loi sur les véhicules à moteur, chapitre M-17 des Lois révisées de 1973, est modifiée par l'adjonction de ce qui suit après l'article 310.06 :*

Commissioners for taking affidavits

Commissaires à la prestation des serments

310.061 For the purposes of sections 310.04 and 310.06, a peace officer under subsection 15(1), a police officer appointed under section 10, 11 or 17.3 of the [Police Act](#) and a member of the Royal Canadian Mounted Police are, by virtue of their offices, commissioners for taking affidavits to be read in The Court of King's Bench of New Brunswick under the [Commissioners for Taking Affidavits Act](#).

310.061 Aux fins d'application des articles 310.04 et 310.06, les agents de la paix visés au paragraphe 15(1), les agents de police nommés en vertu ou en application de l'article 10, 11 ou 17.3 de la [Loi sur la police](#) et les membres de la Gendarmerie royale du Canada sont d'office commissaires à la prestation des serments auprès de la Cour du Banc du Roi du Nouveau-Brunswick en vertu de la [Loi sur les commissaires à la prestation des serments](#).